
RM.0012.2.5.2019

P R O T O K Ó Ł   Nr  7/19

z posiedzenia Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej w dniu 28 sierpnia 2019 r.

Obradom przewodniczył – p. Andrzej Tracewicz, Przewodniczący Komisji.

Miejsce  obrad:  sala  konferencyjna  Urzędu  Miejskiego w  Czarnej  Białostockiej  przy  

ul. Torowej 14A.

Obrady rozpoczęto o godz. 14:15 a zakończono o godz. 16:08.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 8 radnych członków Komisji, zaproszeni goście oraz

mieszkańcy zgodnie z listą obecności (lista w załączeniu do protokołu). 

Ad. 1) Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad.

Przewodniczący Komisji  ds.  Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 

p. Andrzej Tracewicz, otwierając obrady Komisji stwierdził, że liczba obecnych radnych na

sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe kworum do  podejmowania  prawomocnych uchwał  

i  decyzji  Komisji.  Powitał  członków  Komisji,  Burmistrza  Czarnej  Białostockiej,

pracowników  Urzędu  Miejskiego,  gości  zaproszonych  oraz  mieszkańców.  Poinformował

zebranych  o  nagrywaniu  obrad  i  późniejszym  upublicznieniu  zarejestrowanego  dźwięku  

w Biuletynie Informacji Publicznej gminy.

Zgłoszono zmiany do porządku obrad:

1) w związku z wycofaniem skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 w Czarnej

Białostockiej,  Komisja  w  głosowaniu  jawnym  zadecydowała  o  zdjęciu  punktu  

z porządku obrad (za – 7, przeciw 0, wstrzymującym się – 1). W dniu 23 sierpnia br.

Skarżąca  wycofała  skargę  ze  względu  na  wyjaśnienie  sprawy,  skan  pisma  Radni

otrzymali pocztą e-mail; 

2) zgodnie z wnioskiem Burmistrza, Komisja w głosowaniu jawnym (za – 7, przeciw – 0,

wstrzymującym  się  –  1)  wyraziła  zgodę  na  ujęcie  w  porządku  obrad  czterech

dodatkowych projektów uchwał:

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Czarna Białostocka na 2019 rok,

 zmieniającą uchwałę Nr VIII/71/19 z dnia 9 maja 2019 r. w sprawie udzielenia

pomocy  finansowej  Powiatowi  Białostockiemu  na  dofinansowanie  zadania

„Budowa drogi  powiatowej Nr 1421B na odcinku przejścia przez m. Klimki -

odcinek o długości ok. 807 m”,
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 w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Czarna

Białostocka na lata 2019 – 2025,

 w  sprawie  nawiązania  współpracy  z  Gminą  Supraśl,  Nadleśnictwem  Czarna

Białostocka, Nadleśnictwem Supraśl i partnerem litewskim (Republika Litewska).

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek posiedzenia przedstawia się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia, zmiany w porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 6/19 z posiedzenia Komisji w dniu 12 czerwca 2019 r.

3. Omówienie  informacji  Burmistrza  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy,  przebiegu

wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury oraz kształtowaniu się

wieloletniej prognozy finansowej, za pierwsze półrocze 2019 r.

4. Podsumowanie pracy Komisji za pierwsze półrocze 2019 r.

5. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia

regulaminu wynagradzania nauczycieli w placówkach oświatowych prowadzonych przez

Gminę Czarna Białostocka.

6. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia

opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę.

7. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zasięgnięcia od Komendanta

Wojewódzkiego Policji w Białymstoku informacji o kandydatach na ławników.

8. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały

Sejmiku  Województwa  Podlaskiego  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Parku

Krajobrazowego Puszczy Knyszyńskiej im. Profesora Witolda Sławińskiego.

9. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na

Burmistrza Czarnej Białostockiej.

10. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego

uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym

zasobem Gminy Czarna Białostocka na lata 2017-2021.

11. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego

uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  bonifikat  i  wysokości  stawek

procentowych przy sprzedaży nieruchomości jako lokal mieszkalny.

12. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy

Czarna Białostocka na 2019 rok.

13. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/71/19 z dnia

9 maja 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na

dofinansowanie  zadania  „Budowa  drogi  powiatowej  Nr  1421B  na  odcinku  przejścia

przez m. Klimki - odcinek o długości ok. 807 m”.
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14. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie

Finansowej Gminy Czarna Białostocka na lata 2019 – 2025.

15. Omówienie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nawiązania  współpracy  

z  Gminą  Supraśl,  Nadleśnictwem  Czarna  Białostocka,  Nadleśnictwem Supraśl  

i partnerem litewskim (Republika Litewska).

16. Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty). 

17. Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Ad. 2) Przyjęcie protokołu nr 6/19 z posiedzenia Komisji w dniu 12 czerwca 2019 r.

Protokół Nr 6/19 z posiedzenia Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego i Ochrony

Środowiska, z dnia 12 czerwca 2019 r., został wyłożony w urzędzie oraz przekazany radnym

pocztą  e-mail.  Uwag do  protokołu  nie  zgłoszono.  W głosowaniu jawnym protokół  został

przyjęty: za – 7, przeciw – 0, wstrzymującym się – 1. 

Ad.  3)  Omówienie  informacji  Burmistrza  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy,

przebiegu  wykonania  planu  finansowego  samorządowych  instytucji  kultury  oraz

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, za pierwsze półrocze 2019 r.

Skarbnik gminy p. Bogusława Wojtulewicz omówiła informacje:

 o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  za  pierwsze  półrocze  2019  r.  (zarządzenie  

Nr 74/19 Burmistrza Czarnej Białostockiej z dnia 27 sierpnia 2019 r.), 

 o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej (zarządzenie Nr 75/19 Burmistrza

Czarnej Białostockiej z dnia 27 sierpnia 2019 r.),

 o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za pierwsze

półrocze  2019  r.  (zarządzeniem  Nr  76/19  Burmistrza  Czarnej  Białostockiej  z  dnia  

27 sierpnia 2019 r.).

Komisja dyskutowała i analizowała przedstawione informacje. Uwag i wniosków nie zgłosiła.

Ad. 4) Podsumowanie pracy Komisji za pierwsze półrocze 2019 r.

Przewodniczący  Komisji  odczytał  sprawozdanie  z  działalności  Komisji  za  okres  

od 20 listopada  2018  r.  do  30  czerwca 2019 r.,  czyli  od początku  kadencji.  Komisja  do

sprawozdania  nie wniosła uwag i  je zaakceptowała. Sprawozdanie będzie  przedstawione na

najbliższej sesji Rady Miejskiej w dniu 29 sierpnia 2019 r. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu.
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Ad. 5 - 15) Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały ….

Komisja  ds.  Komunalnych,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  zapoznała  się,

omówiła i pozytywnie zaopiniowała (nie wnosząc uwag) n/w projekty uchwał przygotowane

na najbliższą sesję Rady Miejskiej – 29 sierpnia 2019 r.:

 zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Czarna Białostocka; 

 zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez

przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę; 

 w  sprawie  zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  w  Białymstoku

informacji o kandydatach na ławników; 

 w  sprawie  uzgodnienia  projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Podlaskiego

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Parku  Krajobrazowego  Puszczy  Knyszyńskiej  

im. Profesora Witolda Sławińskiego; 

 w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Czarnej Białostockiej; 

 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Czarna Białostocka na

lata 2017-2021; 

 w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad

udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży nieruchomości

jako lokal mieszkalny; 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Czarna Białostocka na 2019 rok; 

 zmieniająca  uchwałę  Nr  VIII/71/19  z  dnia  9  maja  2019  r.  w  sprawie  udzielenia

pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadania „Budowa

drogi  powiatowej  Nr  1421B  na  odcinku  przejścia  przez  m.  Klimki  -  odcinek  

o długości ok. 807 m”;

 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Czarna Białostocka  

na lata 2019 – 2025;

 w  sprawie  nawiązania  współpracy  z  Gminą  Supraśl,  Nadleśnictwem  Czarna

Białostocka, Nadleśnictwem Supraśl i partnerem litewskim (Republika Litewska).

Przy  omawianiu  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Burmistrza  Czarnej

Białostockiej,  Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków i Petycji  p.  Kamil  Tomaszewski

poinformował o wniosku Komisji w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Czarna

Białostocka polegających na doprecyzowaniu zapisu w § 9 ust. 2 i określeniu 7 dniowego

terminu na publikację nagrań z sesji rady gminy.
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Ad. 16) Sprawy różne (sprawy bieżące, korespondencja, oświadczenia i komunikaty). 

Komisja  omówiła  wniosek  Dyrektora  Przedszkola  w  sprawie  przyznania  dodatku  za

wychowawstwo nauczycielom zatrudnionym w przedszkolu i oddziałach przedszkolnych.

Pytania i wnioski zgłoszone na Komisji:

Radny  p.  Tadeusz  Malicki  pytał,  czy  dokumentacja  budowy  drogi  w  Klimkach  została

zmieniona? Jeden właściciel nieruchomości dotychczas nie zdemontował ogrodzenia swojej

posesji (ogrodzenie 1,5 m. wchodzi w pas drogowy). 

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego:  Pytania są do Powiatu, gdyż inwestycja jest

powiatową. Zweryfikujemy. 

Radny p. Tadeusz Malicki wnioskował o wykoszenie zarośli porastających na chodniku od

Klimek w kierunku Rudni i Kościoła. Ponadto, po ulewach gromadzi się tam woda i powstaje

duża kałuża (studzienki ściekowe nie odprowadzają wody).

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  To  droga  powiatowa,  więc  i  chodnik

powiatowy. Napiszemy do Powiatu. 

Radny  p.  Tadeusz  Malicki  ponowił  wniosek  mieszkańców  o  równanie  drogi  od  Wólki

Ratowieckiej do domu opieki, przynajmniej raz w roku (odcinek ok. 300 m.).  

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Sprawdzimy czyją własnością jest droga. Jeśli

gminną - jak najbardziej ujmiemy ją do równania.

Radny  p.  Eugeniusz  Ciuruk  zgłosił,  że  na  ul.  Kościelnej  ponownie  są  suche  drzewa  do

wycięcia. 

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  Trwa  procedura  wydawania  pozwolenia  na

wycięcie. Jest to bardzo kosztowne. Przypomniał, że do niedawna teren należał do kolei. 

Radny  p.  Eugeniusz  Ciuruk  pytał,  czy  przedszkole  na  ul.  Fabrycznej  podłączone  jest  do

kanalizacji? Przy wjeździe są dwie studzienki, ale z jednej wypływała ciecz i płynęła na drogę

i do kanalizacji deszczowej.

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Powinno być podłączone, ale jutro sprawdzimy.

Radna p. Aneta Sobolewska prosiła o wycięcie krzaków na ul. Świerkowej przy przepuście.

Utrudnia widoczność na ścieżce.  

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Zweryfikuję.
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Radny p. Dawid Jurczewski pytał, do kogo powinien zgłosić się mieszkaniec chcący wskazać

do wycięcia dwa uschnięte drzewa przy ul. Fabrycznej.

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Powinien zgłosić się do p. Sebastiana Pietrasza.

Trzeba sprawdzić, czy drzewa stoją w pasie drogowym, czy poza. Jeśli w pasie drogowym –

to należy zgłosić Powiatowi by ubiegali się o pozwolenie na wycięcie drzew. Jeżeli poza –

sprawa jest łatwiejszą, ponieważ Nadleśnictwo nie potrzebuje pozwolenia na wycinkę.  

Radny  p.  Dawid  Jurczewski  pytał,  czy  jest  coś  nowego  w  sprawie  parkingu  przy  

ul. Sienkiewicza 10? A doraźnie, wydzielić tam miejsce parkingowe dla osoby opiekującej się

osobą niepełnosprawną.  

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego:  Opiekujący się osobą niepełnosprawną raczej

nie ma uprawnień do korzystania z miejsca przeznaczonego dla niepełnosprawnych.

Radny  p.  Dawid  Jurczewski:  Czy  Powiat  podjął  jakieś  działania  by  naprawić  wyjazd  

z os. ZOR (skrzyżowanie ulic: Sienkiewicza i Fabrycznej). 

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Nie. Skierujemy ponownie pismo w tej sprawie.

Radny p. Kamil Tomaszewski: Kiedy nastąpi rozpoczęcie budowy hali sportowej?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Mamy plany by procedurę (przetarg) rozpocząć

jeszcze w tym roku. Czekamy na podpisanie umowy na dofinansowanie. W niej będą zawarte

warunki i wynegocjowany harmonogram. 

Radny p. Kamil Tomaszewski: Co w sprawie wniosku o dofinansowanie na budowę boiska

(przy ul. Torowej)?

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego:  Nie mamy jeszcze informacji,  ale  szanse są

niewielkie, bo raczej jest to niemożliwe aby wsparli gminę w dwóch miejscach. Jeżeli chodzi

o boisko to  potrzeby są.  Mało mamy miejsca do trenowania.  Jeżeli  na treningi  będziemy

wpuszczać  wszystkie  drużyny,  to  nie  utrzymamy  płyty  głównej.  Trzeba  więc  będzie

przymierzyć  się  do  doraźnego  udrożnienia  tego  boiska  (ul.  Torowa)  –  rekultywacja,

zamontowanie piłkochwytów. 

Radny p. Kamil Tomaszewski: Jaki jest termin za kończenia prac na ul. Akacjowej?

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  31  sierpnia.  Spółka  „Przedsiębiorstwo

Komunalne” przebudowywało tam studnię a potem okazało się, że trzeba było przebudować

kawałek kanalizacji  deszczowej,  bo się  zapychała.  Prace  te  zajęły około  tygodnia  zatem  

w uzgodnieniu termin realizacji zadania został przesunięty.
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Przewodniczący  Komisji  p.  Andrzej  Tracewicz  wnioskował  o  poprawienie  (nawiezienie

pospółki i wyrównanie) ul. Poziomkowej, w stronę ul. Świętego Huberta. Droga jest w bardzo

złym stanie.  

Ad. 17) Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Wobec  wyczerpania  porządku  dziennego  Przewodniczący  Komisji  zamknął  posiedzenie

Komisji, dziękując uczestnikom za udział w obradach.

Zapis obrad (ścieżka dźwiękowa) dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy

Czarna Białostocka  w zakładce:  Strona główna Rada Miejska VIII kadencja  Nagrania  

z komisji RM.

(https://bip.um.czarnabialostocka.wrotapodlasia.pl/rada-miejska/viii_kadencja

/nagrania_z_komisji_rm/). 

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała  Bożena  Kucharewicz,  inspektor  ds  obsługi  Rady  Miejskiej  i  informacji

publicznej.

Przewodniczący

Komisji ds. Komunalnych, Porządku Publicznego

i Ochrony Środowiska

Andrzej Tracewicz
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